
Swarzędz, dnia 23 czerwca 2022r.

Rada Miejska w Swarzędzu
Komisja Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi

Protokół nr 5/2022
Obrady rozpoczęto 22 czerwca 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:02 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków.

Obecni:

1. Anna Baranowska - Graczyk
2. Włodzimierz Buczyński
3. Ryszard Dyzma
4. Wojciech Kmieciak
5. Szymon Kurpisz
6. Tomasz Majchrzak
7. Rafał Słupiński
8. Marcin Szramkowski
9. Anna Tomicka

1. Godz. 13.00 - Funkcjonowanie PSZOK w Swarzędzu - wizja lokalna.

Zasady  funkcjonowania  PSZOK  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Odpadami,
Natalia Stodolna. Poinformowała, że na terenie Gminy Swarzędz funkcjonuje Punkt Selektywnej
Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK), czyli miejsce, do którego właściciele nieruchomości z
terenu  Miasta i  Gminy Swarzędz  w ramach wnoszonej  opłaty za gospodarowanie  odpadami
komunalnymi  mogą  bezpłatnie  dostarczyć  wybrane  frakcje  odpadów.  Następnie  przedstawiła
wykaz  Odpadów  komunalnych  PSZOK przyjmowanych  bezpłatnie od  Właścicieli
nieruchomości zamieszkanych ( wykaz stanowi załącznik do protokołu )

Członkowie Komisji prowadzili dyskusję na temat zagospodarowania odpadów problemowych,
które nie są przyjmowane na PSZOK-u. 

Z przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji sformułowali następujący wniosek. 

Komisja  Gospodarki,  Środowiska  i  Rozwoju  Wsi  wnioskuje  o  rozważenie  możliwości
postawienia  na  PSZOK  kontenera  na  odpady  selektywne  (  problemowe  )  odbierane
odpłatnie od mieszkańców gminy. 

Głosowanie: za 8, przeciw 0, wstrzymało się 0, (obecnych 8 członków Komisji). 

2. Godz. 14.00 - Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi, Tomasz
Majchrzak.  Na  wstępie  powitał  radnych,  gości  oraz  pracowników  Urzędu.  Na  podstawie
załączonej  do  protokołu  listy  obecności  (załącznik  nr  1)  stwierdził,  że  Komisja  Gospodarki,
Środowiska i Rozwoju Wsi jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków, 8 członków
obecnych.
Przewodniczący Komisji  Gospodarki,  Środowiska i  Rozwoju Wsi przedstawił porządek obrad,
który stanowi załącznik nr 2.

3. Omówienie materiałów sesyjnych.

a)  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  Miasta  i  Gminy
Swarzędz na rok 2022.
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Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 

Radny Włodzimierz Buczyński zapytał o miejsca, gdzie znajdują się cmentarze i groby wojenne,
na utrzymanie których gmina otrzyma dotację.

Z-ca Burmistrza Tomasz Zwoliński wyjaśnił, że na terenie gminy są 4 miejsca, gdzie znajdują się
cmentarze i groby wojenne w Uzarzewie,  Wierzonce,  Wierzenicy i w Swarzędzu przy ul.  św.
Marcina. Dopowiedział, że ewidencję takich miejsc prowadzi Wojewoda Wielkopolski. 

Radny Wojciech Kmieciak poprosił o wyjaśnienie w kwestii odszkodowania za niedostarczenie
lokali komunalnych oraz w kwestii rozbudowy i adaptacji budynku po hotelu przy ul. św. Marcina
w Swarzędzu na budynek administracji Urzędu Miasta i Gminy.

Wyjaśnień udzielił Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka, który poinformował również o możliwości
otrzymania  dofinansowania  na  remont  budynku.  W  kwestii  odszkodowań  wyjaśnień  udzielił
Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz Szrajbrowski.

Następnie  dyskutowano  na  temat  rozbudowy  i  adaptacji  budynku  po  hotelu  na  budynek
administracji  Urzędu.  W  dyskusji  wzięli  udział:  Szymon  Kurpisz,  Rafał  Słupiński,  Anna
Tomicka, Wojciech Kmieciak oraz Włodzimierz Buczyński. Podczas dyskusji radny W. Kmieciak
poprosił o przedstawienie czynników energochłonnych dla rozbudowywanego budynku, a radny
S.  Kurpisz  poprosił  o  przedstawienie  inwentaryzacji  budynku  oraz  z  informacje  dotyczące
przetargu na rozbudowę budynku.

Z-ca Burmistrza, Grzegorz Taterka poinformował, że dokumenty zostaną radnym przedstawione
na  najbliższych  posiedzeniach,  natomiast  informacje  dotyczące  przetargu  znajdują  się  w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu.

Radny Rafał Słupiński poprosił o szczegółowe informacje na temat dofinansowania do wymiany
źródeł ciepła.

Odpowiedzi  udzielił  Z-ca  Burmistrza,  Grzegorz  Taterka  oraz  Kierownik  Wydziału  Ochrony
Środowiska, Katarzyna Lewandowska.

Głosowano w sprawie:  rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej
Miasta i Gminy Swarzędz na rok 2022.

Wyniki głosowania

ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i
Gminy Swarzędz na lata 2022 – 2043.

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Skarbnika Gminy, Szymon Pieniowski.

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2022 – 2043.

Wyniki głosowania

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

c)  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Poznańskiemu  na  zobowiązania  wynikające  z  wypłaty  odszkodowań  za  wykup  gruntu  pod
poszerzenie pasa drogowego ulicy Rabowickiej w Jasinie.

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Inwestycji, Janusz Gębarowski.

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Poznańskiemu na zobowiązania wynikające z wypłaty odszkodowań za wykup gruntu
pod poszerzenie pasa drogowego ulicy Rabowickiej w Jasinie.
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Wyniki głosowania

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/305/2020 Rady Miejskiej
w Swarzędzu z dnia 25.08.2020r. w sprawie przyjęcia  od Powiatu Poznańskiego prowadzenia
zadania publicznego polegającego na zarządzaniu drogą powiatową nr 2512P – ul. Rabowicka w
Jasinie zmienionej uchwałą Nr XLVI/511/2021 z dnia 17.12.2021r.

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Inwestycji, Janusz Gębarowski.

Głosowano  w  sprawie:  rozpatrzenia  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr
XXV/305/2020 Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 25.08.2020r. w sprawie przyjęcia od Powiatu
Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego polegającego na zarządzaniu drogą powiatową nr
2512P – ul. Rabowicka w Jasinie zmienionej uchwałą Nr XLVI/511/2021 z dnia 17.12.2021r.

Wyniki głosowania

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/472/2021 Rady Miejskiej
w Swarzędzu z dnia 28 września 2021 r. w sprawie zaciągnięcia w 2022 roku pożyczki w Banku
Gospodarstwa Krajowego działającym  poprzez  pośrednika  finansowego,  z  przeznaczeniem na
adaptację  budynku  przy  ul.  Wrzesińskiej  7  w  Swarzędzu  na  potrzeby  stworzenia  przestrzeni
terapeutycznej dla podopiecznych Ośrodka Pomocy Społecznej w Swarzędzu.

Projekt  uchwały  przedstawił  Kierownik  Wydziału  Nadzoru  Właścicielskiego  i  Transportu,
Mariusz Szrajbrowski.

Radna  Anna  Tomicka  poprosiła  o  przedstawienie  wszystkich  prac  związanych  z  przebudową
budynku w celu uzyskaniem pożyczki na wykonaniem zadania.

Wyjaśnień udzielił Prezes STBS Piotr Kijek, który przedstawił przebieg wszystkich prac. 

Głosowano  w  sprawie:  rozpatrzenia  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr
XLIII/472/2021 Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 28 września 2021 r. w sprawie zaciągnięcia
w  2022  roku  pożyczki  w  Banku  Gospodarstwa  Krajowego  działającym  poprzez  pośrednika
finansowego, z przeznaczeniem na adaptację budynku przy ul. Wrzesińskiej 7 w Swarzędzu na
potrzeby stworzenia przestrzeni terapeutycznej dla podopiecznych Ośrodka Pomocy Społecznej w
Swarzędzu.

Wyniki głosowania

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu
lokalu położonego w Swarzędzu przy ul. Kosynierów 1.

Projekt  uchwały  przedstawił  Kierownik  Wydziału  Nadzoru  Właścicielskiego  i  Transportu,
Mariusz Szrajbrowski.

Głosowano w sprawie:  rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
kolejnej umowy najmu lokalu położonego w Swarzędzu przy ul. Kosynierów 1.

Wyniki głosowania

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Swarzędz na lata
2021 – 2030.
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Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Promocji, Izabela Paprzycka. 

Podczas  omawiania  projektu  uchwały  dyskutowano  na  temat  procesu  przygotowawczego  dla
strategii oraz wszystkich prowadzonych uzgodnień.

Głosowano w sprawie:  rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia  Strategii  Rozwoju
Gminy Swarzędz na lata 2021 – 2030.

Wyniki głosowania

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic Cechowej i Warszawskiej w Swarzędzu”.

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jedrzej Cesar. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic Cechowej i Warszawskiej w
Swarzędzu”.

Wyniki głosowania

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic Bluszczowej i Głogowej w Rabowicach”.

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jedrzej Cesar. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego  „Rejon ulic  Bluszczowej  i  Głogowej  w
Rabowicach”.

Wyniki głosowania

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

4. Sprawy bieżące.

W sprawach bieżących radny Wojciech Kmieciak poprosił o informację na temat bieżącej sytuacji
związanej z wyłonieniem nowego odbiorcy odpadów z terenu gminy. 

Radny Włodzimierz Buczyński zapytał o potrzebę wymiany pojemników na odpady.

Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza Tomasz Zwoliński.

Radny  Włodzimierz  Buczyński  zapytał  o  termin  podłączenia  oświetlenia  na  rondzie  na
skrzyżowaniu ulic Kórnicka i Polska. 

Z-ca Burmistrza  Grzegorz Taterka  odpowiedział,  że  wszystko jest  już gotowe,  a gmina  czeka
tylko na podłączenie.

Radny Szymon Kurpisz zapytał, czy ład przestrzenny, czy obowiązujący plan zagospodarowania
terenu pozwala na pomalowanie elewacji budynków na bardzo ostre kolory, tak jak ma to miejsce
przy SP nr 2 w Zalasewie. 

Z-ca  Burmistrza  Grzegorz  Taterka  odpowiedział,  że  sprawdzi  zapisy  w miejscowym  planie  i
ewentualnie zgłosi tą sytuację do nadzoru budowlanego. 

Radny Szymon Kurpisz zapytał,  czy mieszkańcy mogą umieszczać w różnych miejscach flagi
reklamowe. 

Z-ca  Burmistrza  Grzegorz  Taterka  odpowiedział,  że  trwają  już  końcowe  prace  nad  uchwałą
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krajobrazową, która z pewnością będzie regulowała tego rodzaju kwestie.

Radny  Ryszard  Dyzma  odniósł  się  do  procedury  przetargowej  odnośnie  przetargu  na  odbiór
odpadów.

Radny Wojciech Kmieciak poprosił o wydłużenie cyklu świateł dla pieszych na skrzyżowaniu ulic
Polna, Cieszkowskiego i Wrzesińska. 

Z-ca  Burmistrza  Grzegorz  Taterka  odpowiedział,  że  takie  zlecenie  zostało  już  skierowane do
realizacji.

5. Zakończenie.

Na tym posiedzenie zakończono.

Przewodniczący
Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi

Tomasz Majchrzak

Przygotował(a): Biuro Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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